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Op 30 november 2011 besprak de Commissie voor Landbouw, Visserij en Plattelandsbe-
leid het voorstel van resolutie betreffende steun voor de instandhouding van het Belgische 
trekpaard als proefproject voor een beleid inzake het levend erfgoed.

I. TOELICHTING DOOR DE HEER KARLOS CALLENS

De heer Karlos Callens schetst dat het Belgisch trekpaard tot enkele decennia geleden een 
vertrouwd beeld was in Vlaanderen, maar nu is er een groot risico dat het paard zal ver-
dwijnen.

Vroeger bestond er een geboortepremie voor veulens, maar die werd enkele jaren gele-
den afgeschaft. Dat heeft in de praktijk voor precaire toestanden gezorgd, stelt de heer 
Callens. Er zijn volgens de spreker dringend maatregelen nodig om te vermijden dat het 
Belgisch trekpaard definitief  tot het erfgoed gaat behoren, dat we enkel nog kennen van 
foto’s en herinneringen.

Het voorstel van resolutie vraagt dat concrete maatregelen worden genomen, zoals het 
opnieuw instellen van een geboortepremie voor stamboekveulens.

Een aantal Vlaamse streekproducten zijn wereldwijd bekend geworden. Het zou volgens 
het lid interessant zijn om ook voor het trekpaard publiciteit te maken, zodat er zowel in 
Vlaanderen als in het buitenland meer interesse voor ontstaat.

De indieners van het voorstel van resolutie vragen aan de Vlaamse Regering om in overleg 
met zoveel mogelijk actoren een actieplan op te stellen met concrete maatregelen om het 
Belgisch trekpaard in stand te houden en dat op zo’n manier te doen dat een dergelijk 
actieplan de basis kan vormen voor een structureel beleid met betrekking tot dat zoge-
naamde levend erfgoed.

II. BESPREKING

De heer Jos De Meyer oppert vooreerst de mogelijkheid – gelet op de behandeling van dit 
onderwerp tijdens de bespreking van de beleidsbrief Landbouw, Visserij en Plattelandsbe-
leid. Beleidsprioriteiten 2011-2012 (Parl. St. Vl. Parl. 2011-12, nr. 1303/5) – dat de indie-
ners het voorstel van resolutie alsnog intrekken.

Volgens mevrouw Tinne Rombouts is iedereen overtuigd van het belang van het voort-
bestaan van het Belgisch trekpaard. Uit de bespreking van de beleidsbrief  is volgens de 
spreker duidelijk gebleken dat de minister-president, in overleg met de sector, heeft nage-
gaan hoe ondersteuning kan geboden worden om het Belgisch trekpaard te behouden. 
De CD&V-fractie onderschrijft het belang van maatregelen voor het behoud van het  
Belgisch trekpaard, maar aangezien al acties ondernomen worden, is mevrouw Rombouts 
van mening dat het voorstel van resolutie eigenlijk zonder voorwerp is.

De heer Dirk Peeters informeert in welke mate het proefproject waar in het voorstel van 
resolutie sprake van is, verschilt van het huidige beleid. Wat is de specifieke vraag? Het 
huidige beleid is volgens de spreker gericht op bloedlijnen en de bedreiging van het levend 
erfgoed. Wat zou het proefproject kunnen toevoegen aan het bestaande beleid?

Volgens de heer Karlos Callens is een proefproject of  een proefperiode de gepaste eerste 
stap, om na te gaan of het actieplan ook effectief  werkt. Zo kan nagegaan worden hoe de 
kwekers reageren op de maatregelen. Nadien kan het plan dan een structureel karakter 
krijgen.

Mevrouw Tine Eerlingen is van mening dat het voorstel van resolutie de problematiek 
van het Belgisch trekpaard schetst, maar het is niet de eerste keer dat het onderwerp in de 
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commissie aan bod komt. Dat gebeurde ook naar aanleiding van een vraag om uitleg van 
de heer Demesmaeker op 1 juni 2011 (Vragen Vl. Parl. 2010-11, nr. 2281/1).

De laatste telling toont een daling van de populatie aan, waardoor ook het risico op 
inteelt vergroot. De minister-president heeft volgens de spreker al toegezegd dat een 
geboortepremie tot stand zal komen, evenals een programma voor de instandhouding en 
ondersteuning van het Belgisch trekpaard. Mevrouw Eerlingen ziet op dit moment geen 
meerwaarde van het voorstel van resolutie.

De heer Jos De Meyer had bij het lezen van het voorstel van resolutie de indruk dat de 
indieners het verslag van de behandeling van de vraag om uitleg van de heer Demesmaeker 
niet hebben gelezen en niet op de hoogte waren van de beleidsdoelstellingen van de minis-
ter-president.

Ook mevrouw Els Robeyns onderschrijft het belang van de problematiek, maar er lopen al 
een aantal initiatieven. Het voorstel van resolutie is dus eigenlijk zonder voorwerp.

De heer Karlos Callens is ervan overtuigd dat de indieners – een specifieke groep binnen 
de Open Vld-fractie die zich met deze thematiek bezighoudt – op de hoogte zijn van de 
ontwikkelingen en de besprekingen over het Belgisch trekpaard. De spreker stipt aan dat 
in juni, bij de behandeling van de vraag om uitleg van de heer Demesmaeker, niet alle 
punten uit het voorstel van resolutie werden beantwoord. De punten werden aangehaald 
in de antwoorden op de vragen bij de beleidsbrief, beklemtoont de heer Callens. Daarom 
stelt het lid voor om de afhandeling van het voorstel van resolutie uit te stellen.

De heer Jos De Meyer is het hiermee niet eens en stelt de commissie voor om vandaag over 
het voorstel van resolutie te stemmen. De spreker merkt op dat geen enkele indiener aan-
wezig is. Als het voorstel van resolutie niet wordt ingetrokken, vraagt de heer De Meyer 
de stemming.

III. STEMMING

Het voorstel van resolutie betreffende steun voor de instandhouding van het Belgisch 
trekpaard als proefproject voor een beleid inzake het levend erfgoed wordt verworpen met 
1 stem tegen 7, bij 2 onthoudingen.

Jos DE MEYER,
voorzitter

Tine EERLINGEN,
verslaggever


